












BRESTOV OBZORNIK 

Mladost in maj. Ni nakljucje, da sodita skupaj. 
To je prebujanje, brstenje, zacetek novega. Obdobje, ko po

zenejo kali in korenine. Obdobje, ki ljubi sonce, zavetje in 
nezne rose. Ljubi in zeli ... a vedno ni tako. Tudi maj pozna 
viharje, kruto suso in de:lne ujme . . . Ne obetajo nic dobrega, 
a zivljenje mora dalje. K mladosti sodi smeh in radosten po
gled zdravega cloveka . . . pa tudi solze, in sovrastvo in upor
nost in strah in negotovost in lakota . . . .. 

Celo sonce ima svojo temno stran- tako kot dan, kot maj, 
kot zivljenje, kot mladost ... 

Vsakdo izmed nas bi v svoji mladosti, ki jo zivi ali le lie 
obuja v svojem spominu, preletel taksne in podobne misli, jih 
barval soncno ali crno, jih klical v sedanjost ali potiskal v po
zabo. Naj vas naslednji zapisi popeljejo v maj in mladost -
danes, vceraj in jutri. 

MLADIM MORAMO ZAUPATI 

Nehvale:lno in tezko je pisati o mladosti. Vsakdo jo je dozi
vel po svoje, pac primerno casu in druzbenim razmeram. Res 
si je mladost, to - vedno prekratko obdobje v Zivljenju posa
meznika, v necem le podobna. Pomeni zacetek iskanj, osamo
svajanja, snovanja druiine, vstopa v delovno in oko
lje. Pomeni, zares, vendar na tisoce nadvse svo]stvenih na
cinov. 

0 mladosti in mladih bi mo
rali morda govoriti pogosteje. 
Tudi drugace in na drugd.h me
stih. 

Danes govorimo o pregres
nem plakatu, o svojeglav.ih od
loCitvah ob potovanju stafete, 
o vizualnih in besednih izpadih 
mladih . .. Jim kdo zaupa? Jim 
kdo verjame? Jih kdo poslusa? 

Mladina je bila in ostaja !W.
balo casa, odraz razmer in na
poved prihodnosti. 

Vedno je bila v prvih vrstah. 
Kdo pa so bili »nasa vojska« 
med drugo svetovno vojno? 
Mladi, napredni, posteni fantje 
in dekleta, komaj odrasli otro

Pa leta povojne izgrad
nje, z udarnimi lin prostovoljni

_mi brigadami. To so bili mlacti. 
Res je bil to svojstven cas -
cas revolucije, sprememb, gor
ja in uspehov. 

Po uspehih pa je prmo izo
bilje, ki je marsikaj spremeni
lo. Razvrednotilli smo pridno 
fizicno delo, saj so mladi stu
dirali »da jim ne bo treba de
lati«. Parola- delu cast ob
last je pocasi bledela in dobi
vala vedno nove in drugacne 
prizvoke. 

Cloveka vcasih zaboli, ko 
gleda razlicne reakcije in ti.zpa
de mladih in se ob tern vprasa 
- kaj smo zagresm pri vzgoji, 
pri delu z mladimi, pri prena
sanju .domoljubnih in drug.ih 
cloveskih in druzbenih vred
not? 

Vcasih se zazdi, kot da so v 
nekem obdobju za korak za
ostali za tokom. Pa ne zato, 
ker mu niso sposobni slediti. 
Zato, ker jih vanj nismo pravil
no in dovolj mocno pritegnili. 

danasnja mladina, ob 
tern mislim na tisto na vodil
nih polozajdh svoje organizaci
je, je prevec odmaknjena od 
Zivljenja in problemov svojega 
clans tva. 

Mladim je potrebno bolj za
upati. Vkljuciti bi jih morali v 
vodstva na vseh ravneh. Nor
malno je, da so njihovi pogledi 
drugacni, dostikrat ekstremni, 
ni pa receno, da so tudi napac
ni. 

Vsaka generaaija gradi svoje 
znanje in izkusnje na drugac
nih osnovah, zato je tudi nje-

no preseganje ustaljenega in 
znanega pricakovano in do-
pustno. · 

Na mladi generacij.i sloni pri
hodnost in razvoj, pa tudi ra
ven zivljenja druzbe, zato ji 
moramo zaupati in pomagati. 

Minili so casi, ko je bil radij
ski sprejemnik nagrada za pri
zadevno in uspesno delo mla
dinske organizacije. Zal je res · 
tudi to, da so mimo casi, ko je 
vsa mladina ene vasi sedla sku
paj, govorila 0 skupnih nacrtih 
in pela. 

Danes so casi drugacni. Pove
zujejo in razdvajajo druge 
stvari. Toda mladina, kot gene
racija, ki bo odlocala jutri, 
ostaja. 

V sak posten clovek mora 
verjeti vanjo :in j.i zaupati. Pa 
tudi dopustiti, da poseze tja in 
tako, kot misli in dokaze, da je 
najbolje. 

Vcasih so rekld - »dober go
spodar je prepustil kmetijo se 
mlademu sinu«. Tudii. v politiki 
in gospodarstvu bi bil veasih 
dobrodosel tak gospodar. 

Naj svoja razmisljanja, ki so 
usla kar desetletja nazaj, za
kljucim s prepricanjem: v mla
dih, izobrazenih, zavednih in 
pridnih ljudeh je nas lepsi, 
skupni jutri. Sam verjamem 
vanj. 

Po razgovoru 
z Jozetom Tellieem 

zapisala V. S·ega 

••• 
KAJ PRICAKUJETE OD NAS? 

Kljub napetemu ozracju so 
na nasem planetu tudi srecni 
prebivalci. In ce primerjam 
svoje zivljenje z zivljenjem 
vrstnice iz Iraka ali Irana, po
tem lahko recem, da sem eden 
najsreenejsih !judi na svetu. 

Kako naj si svet predstav
ljam hudoben, ko pa ni meni 
se nic hudega? 0 vojnah in 
drugih nevsecnostih izvem le 
iz easopisov, s televizijskega 
zaslona in radia. Same zanimi
ve in nerazumljive stvari! 

Le kaj je tako nerazumlji
vega? Veliko. 

Naprimer - zakaj kljub to
likim humanih akcijam dve 

tretjini ljudi se vedno stra
data? Iz cesa je zdravilo za 
aids, ki si ga danes lahko kupi 
le kaksen milijarder? Cemu se 
SZ in ZDA pogajata za razo
rozitev, ko pa imata svoje eete 
v tujih driavah? ... 

Veliko je se stvari, ki bi jih 
marsikdo iz moje 

generacije mladih - rad 
izvedel. 

Sedaj stopamo v ta svet od
raslosti, negotovosti, skrbi in 
drugih problemov, otroci, ki 
·smo tik pred odlocitvijo za 
svoj poklic. Otroci, na katerih 
sloni prihodnost ·in upanje. 

Martie in ocetje, kaj prica
kujete od nas? 

Kaj pricakujete od svojih 
malih otrok, ki vas bodo kma
lu nadomestili. pri vasem delu, 
na vasih polozajih? 

Polona Kranjc, 8. b 

••• 
PRVIKRAT je clovek oskrunil svojo mladost, kadar je prvikrat 

molcal, ko mu je srce ukazovalo, da naj govori. (1. Cankar) 

Vsak dogodek, vsak doziv
ljaj, gledan z odmaknjene ea
sovne razdalje, zgubi svojo 
ostrino in divjost, kot gore, ee 
jih gledamo od dalec: rahla 
meglica prostora, ki nas loci 
od nj!ih, j.ih napravi blaije in 
privlacnejse. 

Tako je tudi z mladostjo, ce 
gledas nanjo, ko nisi vee cisto 
mlad. Zato se Dii. cuditi Cankar
jevi izjavi: »Vsaka mladost je 
polna sreee in radosti, sijajne
ga sonca in presernega smeha. 
Vsaka mladost.<< 

Taka je bila tudi nasa. Ostri 
robovi socialne revseine in ne
bogljenosti so se v spominih 
porazgubili. Le tu pa tam se 
»Staiii<< sosolci Z nekaksno no
stalgijo za t:istimi eas.i spomi
njamo, kako nas je v internatu 
zivelo stiriindvajset v eni sobi, 
pa smo komaj enega ali morda 
dva v soboto zvecer lahko pri
merno oblekli za ples: eden je 
posodil hlace, drugi suknjic, 
tretjli srajco, cetrti kravato ... 
Kljub temu so hoctili na ples 
vedno eni in isti: tisti, ki so 
vendarle sami imeli najvec; ti
sti, ki so imeli svoje, za ples 
najbolj primerne eevlje; kii so 
imel.i denarja za bore vstopni
no, ee je bila; lin tisti, ki so 
kdaj imeli priloznost in moz
nost, da so se plesati sploh na
utili. 

Drugi smo tudi ob sobotah 
zvecer ostajali v li.nternatu. De
narja, da bi se odpeljali cez 
nedeljo domov, najveckrat ni
smo imeli. 

Cvetoel maj 

Tavear bi k temu dodal: »To 
je hilo gotovo revno zivljenje.<< 

Bilo je revno, vendar tudi le
po. Med nami je vladala neiz
merna solidarnost in tovariSt
vo. Kdor je kljub vsemu kdaj 
pa kdaj prodrl do doma in se 
v nedeljo zvecer vrnil, ta je 
poleg vonja po kraski burjr:i, po 
dolenjski gostoljubnosti ali po 
notranj ski redkobesednosti 
pr.inesel s seboj tudi polno tor
bo dobrot: eden domaco mami
no potico, drugi poleno sala
me, tretji kepo ocvirkov, cetrti 
morda celo liter terana, eel 
»kufer« domacih jabolk ahi. na 
krusni peci posusenih orehov 
- kar je pae najboljsega pre
mogla njegova bajta. 

In zaeela se je gostija in je 
trajala, dokler je kaj bilo. Ob 
taksnih vecerrih je internatska 
nedeljska vecerja, osovraieni 
mleeni riZ, ostala nedotaknje
na. To je bil dobesedni - bell 
strajk. Brez stavkokazov. 

Sarno enkrat se je zgodilo, 
da j e nekdo izmed nas ponudil 
klobaso, kii je ze »disala<<. Po
nudil pa jo je sele takrat, ko 
njemu, ki jo je prej naskrivaj 
obdeloval, ni vee teknila. 

Ceprav smo bili lacni, smo 
mu jo po kosck:.ih zmetali na
zaj . Nikoi.i vee ni sam uiival 
domacih dobrot. 

Drugi spomin nas zanese v 
tretji ali eetrtli. letnik ueitelji
sca, ko med uro krozi pod 
klopmi droben l•istek z vprasa
njem: »Gres popoldne delat na 
Vic? Podpisi.<<Vsi fantje, razen 
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enega, smo podpisali. Grad.iJi 
smo sportni park. UdarniSko, 
seveda. Tisti eden, ki ni podpi
sal, se je sel tacas skopat v 
javno kopaliSee. Tudi prav. 
Toda, ker je imel taksenih se
bienih ovinkov se vee, je tudi 
ostal edini fant v razredu, ki je 
zapustil ueiteljiSce brez partij
ske knjliZice. 

To so bili grobi racuni, toda 
posteni. Mladost ne pozna 
kompromdsov. 

»Zato . . . << - nalasc za tiste, 
ki v zadnjem casu ne prenese
jo vee slovenske revolucionar
ne klasike in se jim bog se v 
pregovoru zdi drzavi nevaren 
- zakljucujem s Presernom: 
. »Zato mladost! po tvoji tem

ni zarji srce zdihvalo bo, Bog 
te obvarjd!« 

J. Praprotnik 

••• 
NASE NALOGE DANES 
IN JUTRI 

V obcini Cerknica imamo 
dvainpetdeset osnovnih orga
nizacij in dva koordinacijska 
sveta Zveze socialisticne mla
dine Slovenije. Clanstvo v mla
dinski organizaciji je prosto
voljno in traja od sprejema, 
navadno v sedmem razredu 
osnovne sole, do dopolnjenega 
sedemindvajsetega leta staro
sti. 

Delovanje mladincev v os
novnih organizacijah je odvis
no od vodstva. Prav zaradi te
ga subjektivnega dejavnika 
prihaja do nihanj v aktivnosti 
posameznih osnovnih organi
zacij. Sprva je dejavnejsa ena 
od organizacij , nato njeno de
lovanje pocasi usiha, medtem 
zazivi .druga in tako je delo
vanje mladih sicer vseskozi 
prisotno, le da o enotni »fron
ti<< vseh mladih ne moremo 
govoriti. 

V zadnjem casu so zlasti 
neaktivni mladi iz Cerlmice, z 
Ra1keka, Unca in se nekaterih 
drugih krajev. Najbolj aktivni 
so mladi v zdruienem delu, 
kjer je vidnejse tudi delovanje 
ostalih druzbenopoliticnih or
ganizacij. Zaskrbljujoce pa je, 

(nadaljevanje na 8. strani-








